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Op woensdag 8 juni 2022 behandelde de Commissie voor Cultuur, Jeugd, Sport en 

Media het voorstel van resolutie van Philippe Muyters, Maaike De Rudder, Steven 

Coenegrachts, Elisabeth Meuleman en Annick Lambrecht over de verdere onder-

steuning van de gehandicaptensport. 

I. Bespreking 

1. Toelichting 

Eerste indiener Philippe Muyters gaat ervan uit dat dit voorstel van resolutie in de 

sterren geschreven stond. Naar aanleiding van een eerder voorstel van resolutie 

van Groen heeft de commissie op 16 februari 2022 een hoorzitting gehouden 

(Parl.St. Vl.Parl. 2021-22, nr. 968/1 en 2). De indieners vonden het opportuun om 

vervolgens een breder gedragen voorstel van resolutie te schrijven. 

 

Onder meer onderzoek van de Katholieke Universiteit Leuven (KU Leuven) uit 2018 

– de zogenaamde nulmeting – heeft aan het licht gebracht dat heel wat mensen 

een handicap hebben of langdurig ziek zijn. Hier is dus geen sprake van een klein 

groepje mensen. Ten tweede heeft de studie uitgewezen dat 46 procent van de 

personen met een handicap elke week een sport beoefent, en 12 procent af en toe. 

In totaal doet dus 58 procent minstens af en toe aan sport, maar de andere 42 

procent helemaal niet.  

 

Intussen heeft ook de coronacrisis haar effect. Het coronaonderzoek maakt melding 

van mensen die hun sportbeoefening daardoor hebben beëindigd.  

 

Uit deze overwegingen leidt Philippe Muyters het bestaan van een groeimarge af. 

Wat de drempels voor personen met een handicap betreft, is naast de handicap 

zelf ook de afhankelijkheid die ze meebrengt, een factor. Het gaat dan bijvoorbeeld 

over het vervoer naar de sportsite, en in sommige gevallen om de extra kosten 

van het benodigde aangepaste materiaal.  

 

Als de hele commissie de doelstelling nastreeft om meer mensen aan het sporten 

of bewegen te krijgen, dan beoogt ze dat ook voor personen met een handicap. 

Het doel is dan om dat zoveel mogelijk binnen de reguliere sportwerking mogelijk 

te maken, maar ook aangepast waar zoiets een betere oplossing oplevert.  

 

Het voorstel van resolutie schuift een aantal aanbevelingen naar voren, die Philippe 

Muyters als een aanvulling op het huidige beleid ziet. De aanbevelingen aan de 

Vlaamse Regering houden rekening met de bevindingen uit de vermelde hoorzitting 

van 16 februari 2022.  

 

De indieners hebben deze aanbevelingen rond drie thema’s geclusterd. De eerste behelst 

onderzoek, expertise delen, en praktijkgerichtheid. Philippe Muyters illustreert de 

beleidssuggesties met enkele voorbeelden. Zo achten de indieners een nieuwe meting 

nodig na de nulmeting van 2018, om trends en conclusies te distilleren. Ten tweede 

pleiten ze voor ondersteuning bij goedepraktijkvoorbeelden, opdat die kunnen worden 

gedeeld. Ten derde suggereren ze om een instrument als het SportKompas in te 

schakelen voor personen met een handicap, indien dit daarvoor nuttig wordt bevonden.  

 

De tweede cluster betreft infrastructuur, materieel en toegankelijkheid. Het voorstel 

van resolutie beveelt onderzoek aan over de ondersteuning van g-sporters op onder 

meer vervoersvlak. Deze aanbeveling behelst eveneens een dialoog met Nederland 

in de analyse van de voordelen van een g-sportcentrum.  

 

De derde cluster bevindt zich op het domein van promotie en subsidiëring. Het voor-

stel van resolutie beveelt aan om rolmodellen en inspirerende verhalen te promoten.  
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Tot slot betuigt Philippe Muyters zijn dank aan Groen, dat dit debat op gang heeft 

getrokken. Hij dankt ook alle andere indieners voor de constructieve samenwerking.  

2. Bespreking 

2.1. Johan Deckmyn 

Johan Deckmyn deelt mee dat het Vlaams Belang het voorliggende voorstel van 

resolutie waardevol vindt. Hij beaamt dat de coronajaren heel wat actieve sporters 

hebben doen afhaken, een tendens waaraan de g-sport helaas niet is ontsnapt. 

Vandaar dat initiatieven om hieraan te verhelpen, steun verdienen. 

 

De Vlaming moet in het algemeen worden gestimuleerd tot meer beweging en 

sport. Dergelijke initiatieven moeten een zo ruim mogelijk doelpubliek hebben, 

uiteraard inclusief personen met een handicap. Aangezien een handicap echter een 

extra drempel is voor sportbeoefening, is voor hen daarnaast specifiekere aandacht 

aangewezen. Het voorstel van resolutie heeft de verdienste daar de focus op te 

leggen. 

 

Johan Deckmyn ziet verschillende zaken die meer focus kunnen krijgen, bijvoorbeeld 

met betrekking tot specifieke sportkampen voor kinderen met een handicap. Waar 

mogelijk zijn inclusieve sportkampen wel de aangewezen methode. In ruimere zin 

moet het doel erin bestaan om personen met een handicap aan het bewegen te 

krijgen.  

 

De fusie tussen Parantee-Psylos en G-Sport Vlaanderen tot een eengemaakte G-Sport-

federatie was alvast een stap in de goede richting, oordeelt Johan Deckmyn, aan-

gezien daarmee al in 2021 decretaal een betere organisatie van de Vlaamse g-sport 

is ingeleid. Het heeft de sportparticipatie van personen met een handicap al ver-

beterd. 

 

De vermelde hoorzitting heeft een sterke vraag naar initiatieven voor sportparticipatie 

van personen met een handicap aangetoond. Naast de vraag om zo efficiënt mogelijk 

verdeelde financiële middelen, toonden de sprekers toen opvallend weinig enthousiasme 

voor een apart g-sportcentrum en prefereerden ze een verhoogde inzet op de be-

staande en nog te bouwen g-sportinfrastructuur. Johan Deckmyn merkt in dat ver-

band op dat de federaties daarvoor ook vandaag al steun krijgen en dat er onder 

meer steun is met betrekking tot aangepaste accommodatie.  

 

Het commissielid vindt het begrijpelijk dat de betrokkenen geen voorstander zijn van 

een apart g-sportcentrum, gezien de wenselijkheid van zoveel mogelijk integratie 

van de g-sport in het reguliere sportaanbod. Inclusie wordt immers een moeilijke 

zaak indien er geen integratie mogelijk is in een reguliere sportclub. 

 

De spreker staat erachter dat het voorstel van resolutie een dialoog met Nederland 

voorstelt met het oog op een beter inzicht in de mogelijke voordelen van een g-sport-

centrum. Zoiets vindt hij zeker het onderzoeken waard. 

 

Het Vlaams Belang zal het voorstel van resolutie steunen, kondigt Johan Deckmyn 

ten slotte aan. 

2.2. Annick Lambrecht 

Annick Lambrecht dankt de oorspronkelijke initiatiefnemers voor het debat dat ze 

op gang hebben getrokken. Het is de bedoeling om iedereen in Vlaanderen aan het 

sporten te krijgen. 42 procent van de personen met een handicap blijkt echter 

nooit te sporten. Dat maakt de nood aan meer en betere steun duidelijk.  
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Nogal wat personen met een handicap geven aan dat ze wel willen sporten maar 

wijzen op drempels, zoals een ontoegankelijke sportinfrastructuur en een gebrek 

aan aanbod en begeleiding. Vandaar dat moet worden nagegaan hoe:  

− er meer g-sportaanbod en benodigd sportmaterieel kan komen;  

− de sportinfrastructuur kan worden aangepast; 

− het vervoer naar de sport kan worden gefaciliteerd.  

 

Ook door het bundelen van de goedepraktijkvoorbeelden en het promoten daarvan 

binnen de sector, zou Vlaanderen een stap voorwaarts zetten.  

 

Het voorstel van resolutie moet nog uitmonden in concrete maatregelen maar 

vormt alvast een goed begin, oordeelt Annick Lambrecht. Vooruit heeft het dan 

ook mee ondertekend en steunt het ten volle. De indiener hoopt op een eenparige 

goedkeuring. 

2.3. Maaike De Rudder  

Maaike De Rudder sluit zich aan bij de toelichting door Philippe Muyters. Het commissielid 

wijst op de grote uitdaging om verdere stappen voor de g-sport te ondernemen. 

Cd&v wil nu verdergaan met de conclusies en aanbevelingen uit de hoorzitting. De 

meerderheid heeft goed samengewerkt met Groen en Vooruit om het voorstel van 

resolutie tot stand te brengen. De cd&v-fractie kijkt uit naar het vervolg.  

2.4. Elisabeth Meuleman 

Elisabeth Meuleman is erkentelijk voor de woorden van dank aan Groen, en wil op haar 

beurt de mensen bedanken die aan de wieg hebben gestaan van haar eerdere voorstel 

van resolutie. Het was tot stand gekomen na een rondetafelgesprek dat Groen had 

georganiseerd met heel wat stakeholders, betrokken organisaties en g-sporters. 

Die bleken inderdaad nogal wat drempels op hun weg te vinden, zoals nu ook het 

gezamenlijke voorstel van resolutie erkent.  

 

Het voorliggende voorstel van resolutie situeert deze drempels in de afhankelijkheid 

van anderen, het vervoer, de kostprijs en de ondervertegenwoordiging van vrouwen 

onder de g-sporters. Als 42 procent van de gehandicapten nooit aan sport doet, 

gaat het over een aanzienlijk aantal mensen. Philippe Muyters heeft al gewezen op het 

feit dat 12 procent van de bevolking dagelijks hinder ondervindt van een handicap, 

een allerminst te verwaarlozen groep. 

 

Elisabeth Meuleman is dan ook blij met het gezamenlijke initiatief en de daarin 

voorkomende aanbevelingen met betrekking tot onderzoek, expertise-uitwisseling, 

drempelverlaging, promotie en subsidiëring. In het bijzonder hecht Groen ook heel 

veel belang aan de professionalisering van de trainers. Ook dat aspect neemt het 

voorliggende voorstel van resolutie over uit dat van Groen, tot grote tevredenheid 

van die fractie. 

 

Wat het g-sportcentrum betreft, erkent Elisabeth Meuleman dat daarbij op de hoor-

zitting kanttekeningen zijn geplaatst. Lang niet iedereen blijkt ervoor gewonnen. 

Groen erkent dat zoiets nooit het apart sporten als doel mag vooropstellen. De 

dialoog met Nederland kan anderzijds helpen uitmaken of een dergelijk centrum 

nuttige extra zichtbaarheid kan opleveren en of het aangewezen is om een centrum 

te creëren voor expertiseopbouw en de uitwisseling van goede praktijken. Elisabeth 

Meuleman is heel tevreden met het evenwicht dat het voorliggende voorstel van 

resolutie daaromtrent heeft gevonden, en kondigt de volle steun van haar fractie 

aan.  

 

Ten slotte dankt ze Philippe Muyters en de andere indieners om de uitgestoken hand 

aan te nemen. 
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II. Stemming  

Het voorstel van resolutie wordt eenparig aangenomen met 9 stemmen. 

  

 

Elisabeth MEULEMAN, 

voorzitter 

 

Johan DECKMYN 

Karin BROUWERS, 

verslaggevers 

 


